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Vânătorii maramureşeni au un motiv de bucurie. Asta pentru că toate efectivele de vânătoare
au crescut comparativ cu anul trecut. Singura specie la care numărul este în scădere este
potârnichea. În acest sens, conducerea Asociaţiei Judeţene a Vânătorilor şi Pescarilor Sportivi
Maramureş susţine că nu se poate face nimic pentru a remedia situaţia. 

 Dornici să afle care este situaţia vânatului de pe fondurile din judeţ, vânătorii maramureşeni au
făcut recensământul animalelor. Aşa că au constatat că la mistreţi, deşi cota optimă este de 561
de bucăţi, în teren sunt 854 de exemplare. “Comparat cu anul trecut, când numărul acestora a
fost 801, iată o creştere cu 50 de mistreţi, deşi anul trecut vânătorii maramureşeni au împuşcat
140. Cifra de recoltă aprobată pentru sezonul de vânătoare 2009-2010 la această specie este
de 180 de bucăţi. La această cifră se mai adaugă 60 de purceluşi pentru diagnosticarea pestei
porcine. La cerb, efectivele se menţin la 461 de exemplare, iar la căprior, de la 1.313 efective
optime s-a ajuns la 1.930. Este o înmulţire foarte frumoasă. Se vede şi în fondurile de
vânătoare acest lucru”, a precizat Radu George, director al AJVPS Maramureş. 

  

 Deşi specie rară, în Borşa sunt 150 cocoşi de mesteacăn

 Pentru a nu se confrunta cu aceleaşi probleme ca şi în anii trecuţi, când puii de căprioară erau
luaţi de lângă mama lor, vânătorii atrag atenţia turiştilor, dar şi localnicilor să lase puii în natură.
“Este păcat ca puii să se ţină în captivitate. Acest lucru constituie infracţiune şi se pedepseşte
ca atare. Sperăm ca turiştii să înţeleagă, având în vedere că este în folosul animalelor”, a
subliniat Radu George. 
 La iepuri, efectivele sunt de 4.088 de exemplare, faţă de 3.053, cifra optimă. Creşterea se
datorează şi repopulării acestei specii. Acelaşi lucru este întâlnit şi la fazani: cifra optimă este
de 1.680, iar în teren sunt 2.930 de exemplare.
 Dacă până în prezent situa-ţia prezentată este favorabilă, conducerea AJVPS Maramureş a
tras un semnal de alarmă în ceea ce priveşte potârnichea. Asta pentru că, deşi cifra optimă este
de 930, în teren sunt doar 415 exemplare. “Această specie s-a decimat în 1997, când iarna a
fost foarte grea şi întreg efectivul de potârnichi a murit. Să sperăm că situaţia se va remedia.
Din nefericire, această specie nu poate fi crescută în captivitate. Singurul lucru pe care îl putem
face este stârpirea răpitoarelor cu păr şi pene, astfel încât potârnichile să fie în siguranţă”, a mai
adăugat interlocutorul nostru. Şi la cocoşii de munte efectivele au crescut la 83. Chiar dacă este
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o specie protejată, care nu poate fi vânată, pe fondurile de vânătoare din judeţ, în special în
Borşa, au fost identificate 150 de exemplare de cocoş de mesteacăn.
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